
Hajaasustuse vee-
programm on avatud

Viljandi maavanema 3. mai korral-
dusega nr. 289 kuulutati hajaasustuse 
veeprogramm 2010. aastaks alates 10. 
maist avatuks. Vormikohaseid taotlusi 
võetakse Viiratsi Vallavalitsuse toas nr. 
110 vastu kuni  9. juunini.

Infot saab telefonil 435 0544 ja taot-
luse vormid valla kodulehelt.

Kaido Pitkäärt

Kaunis maakodu
Loodus on suvele ärganud, mets 

rõkkab linnulaulust, muru on roheli-
sest rohelisem ja lilled rõõmustavad 
meid värviliste ja lõhnavate õitega. 
Praegu on õige aeg märgata kaunist 
ümbrust nii kodu- kui ka naaberaias. 
Ja miks hoida märgatut ainult enda-
le?

Head ja tähelepanelikud valla elani-
kud, külavanemad, korteriühistute esi-
mehed, ettevõtted ja organisatsioonid, 
esitage kandidaate konkursile “Kaunis 
maakodu” Viiratsi Vallavalitsusse hilje-
malt 1. juuliks telefonil 435 0555.

Esitada võib eramuid, korteriühis-
tuid, ettevõtteid, allasutusi ja  organi-
satsioone kõikidest valla piirkondadest. 
Võimaluse korral esitage ka kandidaa-
di kontakttelefon, et komisjonil oleks 
võimalik kooskõlastada omaniku kü-
lastamise aega.

Parimaid autasustatakse valla küla-
de päevadel.

Annika Otsma

Tule ja vaata!
Hilisel tunnil,
kui veidrad linnud lunnid....
Kell pool kaksteist
raamatu sulen.
Nöksti!Unne kesk lunne...

Need read on ilmunud Reet 
Oidermaalt ja on kirjas 2009. aastal 
ilmunud kogumikus “Valguseoks”. 
Reeda luuletusi on ilmunud teisteski 
“Valguseoksa” kogumikes.

Me teadsime, et Reet ka joonistab, 
kuid alles hiljuti oli tema joonistuste 
näitus Singli galeriis. Reet Oidermaa 
joonistuste näitus on praegu puuetega 
inimeste ühingu ruumides Tehnika t. 
3, neid saab uudistada igal tööpäeval 
alates kella 10.

Kaarel Kumer

Noored kohtusid 
Uusna külamajas

Viiratsi noored tulid kokku 24. april-
lil Uusna külamajas.

Üheskoos arutati meie valla noorte 
huvisid ja seda, kes millega tegeleb.  
Rühmatöö tulemusena jõudis paberile 
hulk muresid, mis edaspidi lahenda-
mist ootavad.

Uus ühine arutelu toimub juba mais.

Jaanipäeva puhul
19. juunil kell 20 on Tänassilma 

rahvamaja juures jaanipidu. Tantsuks 
mängib ansambel «Onupoeg».

19. juunil kell 20 toimub Uusna kü-

lamajas jaanipidu ansambli «Trahter» 
saatel.

Viiratsi jaanituli on 22. juunil kell 20. 
Tantsuks mängib ansambel «Viiser».

23. juunil kell 21 on Sillaotsa män-
guväljakul jaaniõhtu. Tantsumuusikat 
teeb Toomas Anni.

23. juunil kell 20 on Valma külas Va-
nasauna puhkekeskuses jaaniõhtu.

Aidakem sisustada 
mängutuba!

Teeme korda Viiratsis Tehnika t. 1 
asuva vana ambulantsi maja, et seal 
saaksid lapsed koos vanematega män-
gimas käia. Kui maja oleks korras, siis 
oleks seal võimalik laste sünnipäevi pi-
dada ja muid laste üritusi korraldada.

Palume abi nendelt, kellel on ära 
anda mänguasju, riiuleid, laudu, too-
le, köögikappe, diivan ja muud sellist. 
Anda teada telefonil 5331 3714 Annelile 
või e-mailile anneli.org.001@mail.ee.

Anneli Org

Sõnumeid

 30. aprillil puhastasid Viiratsi valla ametnikud ja volikogu liikmed õuna-
aeda võsast. Pildile jäid vasakult Peeter Raud, Veiko Jüris, Roland Tulik, Matti 
Orav ja Kaupo Kase. MARI LAUERI foto
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7. mai istungil
Arutusel oli valla ühisveevärgi ja -ka-

nalisatsioonisüsteemide rekonstrueeri-
misprojekti omafinantseering.

Vallavanem Sulev Kannimäe selgi-
tas, et vald taotleb Keskkonnainvestee-
ringute Keskuse kaudu Euroopa Liidu 
Ühtekuuluvusfondist toetust. Selle 
rahuldamise korral peab vald võtma 
projekti tagamiseks 3,3 miljonit krooni 
laenu, mis kataks omaosaluse. Kavas on 
rekonstrueerida olulisemad vee- ja ka-
nalisatsioonitorustikud Viiratsis, Vana-
Võidus, Uusnas, Tänassilmas ja Valmas 
ning tagada puhas joogivesi ja reovee 
puhastamine.

Et OÜ Viiratsi Veevärk pole käibe-
maksukohuslane, siis selle kohta tuleb 
koostada kiri, et vald garanteerib käibe-
maksu tasumise. Koos käibemaksuga on 
projekti summa 26,298 miljonit krooni.

Projekt hinnati jätkusuutlikuks ehk 
isetasuvaks, kuigi kaheldi Viiratsi Vee-
värgi jätkusuutlikkuses. 

Investeering peab end ära tasuma 30 
aastaga.

29. aprilli istungil
Hoolekandekeskus 

läheb müüki
Tervishoiu- ja sotsiaalkomisjoni esi-

mees Väino Viidebaum ütles, et ko-
misjon on Viiratsi Hoolekandekeskuse 
müüki arutanud kolm korda ning kõik 
on müügis olnud ühel meelel. Ka eelar-
ve- ja maaelukomisjon on seda küsimust 
arutanud.

Vallavanem teatas, et juhataja Merike 
Siht on ostmisest huvitatud. Kui müük 
õnnestub, siis võib hoolekandekeskus 
alustada iseseisva asutusena tegevust 
juba 1. juulist 2010. Jaan Lepik lisas, et 
Rahvaliit soovis hoolekandekeskust 
müüa avalikul enampakkumisel. 

Kannimäe lubas seepeale kuulutada 
välja eelläbirääkimistega avaliku pakku-
mise ning Väino Luik pidas mõistlikuks 
teha otsuse juurde märkus, et müügist 
saadav raha läheb eelarve reservfondi.

Viidebaum arvas, et see raha võiks 
minna Viiratsi sotsiaalmaja ümberehi-
tuseks, kuid Kaupo Kase pidas kõige 
õigemaks seda, et eelarve- ja maaeluko-
misjon teeb selles asjas ettepaneku.

Kutsekeskkooli linnaku 
detailplaneering

Linnaku detailplaneeringu kehtes-
tamise eelnõu selgitas maakorraldaja 
Krista Pääsik. 

Tema sõnul on kõik märkused ja arva-
mused, mis avalikul väljapanekul esitati, 
planeeringule kantud ja kodanikud on 
selle kohta kirjaliku vastuse saanud. Väl-
japanekul avastati ka üks viga tee laiu-
ses, see on plaanil korrigeeritud. Kogu 
protsess võttis aega seitse kuud.

Planeeringu tellis kutsekeskkool, sest 
et kool ehitab õppehoone ja seetõttu 
korraldatakse ümber kogu Vana-Võidu 
liiklus: mõisapargist viiakse mootorsõi-

dukite liiklus välja, sinna tulevad ainult 
jalgteed ning Vana-Võidu külastajatele 
rajatakse parkla.

Jaan Lepik soovis teada, kuidas sel ju-
hul elanikud autodega majade juurde 
pääsevad. Sellele küsimusele vastami-
seks tutvustas Pääsik järgmises päeva-
korrapunktis arutusele tulevat Õunaaia 
detailplaneeringut: ehitatakse uus tee. 
Õunaaia planeeringu on tellinud vald.

Mart Vaiksaar küsis, kuidas indivi-
duaalmajade elanikud pääsevad jalgsi 
bussipeatusesse. Pääsik loodab seda 
lahendada edaspidise töö käigus, aga 
Kivistiku sõidu- ja kõnniteede lahendus 
peab tulema ehitusprojektiga. Vaiksaar 
uuris veel, kas  kauplus jääb alles, kui-
gi selle kaotamisest oli arutelul juttu. 
Pääsik: kaupluse omanikud vaidlusta-
sid planeeringust väljajätmise ja kool 
nõustus nendega.

Valma külavanem muretses, kas park-
lakohti rajatakse piisavalt, ja Tiit Maisa 
küsis, kuhu saavad auto parkida lapsi 
aeda toovad lapsevanemad. 

Pääsiku vastusest ilmnes, et parkimis-
platse on neli ja need on üsna suured. 
Lapsevanemad peavad aga jätma auto 
Õunaaia teele. Väino Luik arvas, et Õu-
naaia tee ehitamiseks peab riigilt kind-
lasti raha küsima, sest kooli ümberehi-
tamise tõttu ei pääse rahvas kodudesse. 
Maisa lisas, et peame ehitama ka siis, kui 
riik ei toeta.

Õunaaia detailplaneering
Otsuse eelnõu esitas maakorraldaja 

Krista Pääsik. Et seda arutati juba piisa-
valt eelmise päevakorrapunkti all, siis 
küsimusi polnud ning juhataja pani 
eelnõu hääletusele.

Hoonestusõiguse seadmise 
kooskõlastus: Aabrami küün ja 

puurkaev
Eelnõu esitas taas maakorraldaja.
Jaan Lepik vaidles: eelnõus on kirjas, 

et hoonestusõigus seatakse Ärma Talu JL 
kasuks, aga Aabrami küün ja puurkaev 
tema firmale ei kuulu. Küün peaks ole-
ma veel riigimajandi bilansis. Vallasekre-
tär Linda Subert selgitas: seoses Viiratsi 
riigimajandi lõpetamisega oleme kõik 
registrid läbi vaadanud, riigimajandi 
bilanss on puhas, seal pole ühtki küüni, 
puurkaevu ega muud vara.

Arutelu kujunes vaidluseks ning 
küüni ja puurkaevu asjus lükati otsuse 
tegemine edasi.

Vallavara kasutusse andmine
Eelnõu esitas vallavanem Sulev Kan-

nimäe. Ta tegi ettepaneku Valla kinnistu 
põllumaade rendile andmiseks enam-
pakkumise korras, alates järgmisest ve-
getatsiooniperioodist.

Kinnitati komisjonide töökord
Eelarve- ja maaelukomisjoni esimees 

Roland Tulik ütles, et komisjon on töö-
korda arutanud kolm korda. Tänu ko-
misjoni liikme Heino Ruusi ettepane-
kutele on eelnõu põhjalik. Komisjoni 

VIIRATSI VALLAVOLIKOGUS otsused on soovituslikud ning töökorda 
saab muuta ja täiendada vastavalt vaja-
dusele. Jaan Leetsar küsis seepeale, kas 
tingimata on vaja igas asjas kord keh-
testada, igasuguesed korrad tähendavad 
bürokratiseerimist.

Haridus- ja kultuurikomisjoni esimees 
Matti Orav märkas töökorras punkti, 
mille kohaselt komisjoni teenindab val-
la kantselei: see peaks määrama kellegi 
valla ametnikest komisjoni koosolekuid 
protokollima kasvõi lisatasu eest. Valla-
sekretär Linda Subert lisas, et komisjoni 
protokollid ei pea olema mahukad, sest 
on ka istungi lindistamise võimalus.

Tervishoiu- ja sotsiaalkomisjoni ase-
esimees Ülle Gurjev pidas protokollimist 
komisjoni enda tööks. Tema komisjon 
saab sellega hakkama.

Haridus- ja kultuurikomisjon oli töö-
korra ise läbi arutanud ja heaks kiitnud. 
Sama oli teinud ka revisjonikomisjon.

Eelarve reservfondi kasutamine

Vallavanem Sulev Kannimäe rääkis 
sellest, et suur üleujutus tekitas kahju 
teedele. Kärma teel ei ole enam võimalik 
liigelda. Vald küsis selle tee remondiks 
kolm hinnapakkumist. Koostatud on ka 
valla teehoiukava, mida ta tutvustas vo-
likogu liikmetele. Planeeritust rohkem 
raha kulus ka lumetõrjele, seetõttu on 
vald praegu 195 000 krooniga miinu-
ses.

Kaupo Kase küsis seepeale, kas vald 
soovib raha reservfondist. Vallavanema 
sõnul loodusõnnetus tingib seda. Re-
servfondi kasutamise korra kohaselt on 
lubatud eraldada raha loodusjõudude 
tekitatud kahju likvideerimiseks.

Vallavalitsuse info

Vallavanema selgitusest ilmnes, et Vii-
ratsi lasteaia ehitus on käima lükatud, 
praegu käib projekteerimine. Kalmetu 
kooli juurdeehitusel on veel palju tööd 
ja raha vähe. Loodetavasti lõpeb kogu 
ehitustegevus suvel. 

Matti Orav tundis huvi kooli mööbli 
vastu. Kannimäe vastas, et raha saab ai-
nult uue osa mööbli jaoks, renoveeritud 
osa mööbli asjus peame ise midagi välja 
mõtlema.

Aprillikuu tulumaksu laekumine oli 
kokkuvõtte tegemise ajal miinuses, kuid 
kuu lõpuks võib prognoositud summa 
täis koguneda. Maamaksu on laekunud 
üle miljoni krooni, see on üle poole loo-
detud summast.

Matti Orav tahtis teada, kas lasteaia 
projekt on hea ja millal hoone valmib. 
Vallavanem ei osanud vastata, sest pro-
jekt oli äsja laekunud, hinnangu andmi-
seks tuleb teha täielik ekspertiis. Hoone 
ei saa valmida enne järgmist aastat. Aga 
siis peaks olema Viiratsis lasteaiakohtade 
probleem lahendatud.

Ülle Gurjev muretses Kalmetul laste-
aiarühma avamata jätmise pärast. Laste-
ga pered võivad muidu piirkonnast lah-
kuda. Vallavanem kostis, et ta oli käinud 
Uusna lasteaia koosolekul, aga lapseva-
nemaid oli liiga vähe kokku tulnud.

(Järg 8. lk.)
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Pensionide 
tulumaks

Viimasel ajal on minuni jõudnud 
juhtumeid, mil pensioni saavad isikud 
ei olnud teadlikud oma pensionist ma-
haarvatud tulumaksust.

Kehtiva korra kohaselt arvatakse pen-
sionist enne tulumaksuga maksustamist 
maha täiendav tulu pensioni ulatuses, 
kuid mitte rohkem kui 3000 krooni kuus. 
Pensioniametil on õigus üldine maksu-

vaba tulu pensioni väljamakselt maha 
arvata ainult pensionäri isikliku kirjali-
ku avalduse alusel. See tähendab, et kui 
tulumaksuvabastuse avaldust Pensio-
niametile pole tehtud, siis arvestatakse 
3000 krooni ületavast  pensionist maha 
tulumaks.

Maksuvaba tulu üle 3000-krooniselt 
pensionilt on 2250 krooni kuus, seega on 
mittetöötava pensionäri tulumaksuvaba 
sissetulek kokku 5250 krooni.

Töötav pensionär võib valida, kas 
esitada üldise maksuvaba tulu maha-

arvamise avaldus oma tööandjale või 
Pensioniametile. Kui avaldus on esitatud 
tööandjale, siis arvab tööandja üldise 
maksuvaba tulu maha palga maksmi-
sel. Kui aga pensionäril pole olnud töö-
suhet terve kalendriaasta jooksul, siis 
tuleb üldise maksuvaba tulu pensionist 
mahaarvamiseks nende kuude eest teha 
Pensioniametile avaldus.

Täpsemat informatsiooni saab pen-
soniametist Vabaduse plats 6, Viljandi.

Ülle Lepik,
valla sotsiaalnõunik

MILLELE VALLA RAHA KULUB
 Küsimused ja vastused 

Minult on küsitud, mille peale vallal raha kulub ja kust 
vald raha saab ning kas vald saab praegusel raskel ajal ikka 
hakkama.

Olen mitmele inimesele jäänud detailse vastuse võlgu, 
püüan võla kustutada lehe kaudu.

Kui vaadelda Viiratsi valla eelarveid viimase viie aasta 
jooksul, siis ei tundugi tänavune eelarve kõige hullem. Kui 
käesoleval aastal on vald planeerinud kuludeks 53,6 miljo-
nit krooni, siis näiteks 2006. aastal oli vallal selleks ainult 41,8 
miljonit krooni. Samas näiteks 2008. aastal oli vallal võimalus 
kulutada 63,5 miljonit krooni, see on umbes 10 miljonit krooni 
rohkem, kui on planeeritud tänavuseks.

Mille peale 2010. aastaks planeeritud 53,6 miljonit krooni 
kulub?

Kõige suurem osa eelarvest, 56 protsenti, kulub haridus-
valdkonnale. Järgneb sotsiaalne kaitse 14 protsendiga. Kolmas 
suurem on valitsemiskulu, mis on 9 protsenti eelarvest (2010. 
aastal vähendati kulusid vallavolikogule 33 protsenti). Vaba 
aja, kultuuri ja religiooni peale kulub ka 9 protsenti, majan-
dusele, sealhulgas teedele 6, kommunaalmajandusele 3 ja 
laenude tagasimaksele 2 protsenti eelarvest (praegu on valla 
laenukohustus 9,6 miljonit  krooni, mis tähendab, et sel aastal 
maksame laenu tagasi umbes  1,2 miljonit krooni). Keskkon-
nakaitsele kulub protsent kogu eelarvest.

Peaaegu samasugune on olnud kulude proportsioon ka 
eelnenud aastatel.

Kust raha valla eelarvesse tuleb?
Esimene suurem allikas on maksud. Iga Viiratsi valla ko-

danik, kes rahvastikuregistri järgi elab Viiratsi vallas, maksab 
oma palgast tulumaksu 21 protsenti. Vallale laekub inimese 
brutopalgast 11,4 protsenti (näiteks 10 000-kroonisest  pal-
gast laekub vallale 1140 krooni). 2010 aastal on planeeritud 
tulumaksu laekumisi 20 miljonit krooni. 2008. aastal laekus 
tulumaksu 25,89 ja 2009. aastal 22,2 miljonit krooni. Maksud 
moodustavad eelarve tuludest ümmarguselt 41 protsenti.

Teine suurem tuluallikas on toetused vabariigi valitsuselt 
kui ka projektitoetused, mis moodustavad valla eelarve tulu-
dest 38 protsenti. Kolmas on valla pakutavate teenuste ja kau-
pade müük, mis moodustab valla eelarve tuludest 9 protsenti. 
Tuluks arvatakse ka laenud. 2010. aastal on planeeritud  laenu 
võtta 3,3 miljonit krooni, mis läheb Kalmetu kooli ehitamise 
omaosaluse katteks. Aga laenu saab võtta ainult siis, kui on 
ette näidata Euroopa Liidu toetus.

2009. aasta ülejäägiks kujunes 2,8 miljonit krooni, mis teeb 
5 protsenti valla tuludest. (2007. aastal oli ülejääk umbes 8 ja 
2008. aastal 6 miljonit krooni.)

Kuidas vald hakkama saab?
Eks vald üritab oma teenused läbi kehvade aegade säi-

litada. Inimesed tulevad elama ja jäävad elama sinna, kus 
on teed korras, laps saab käia lasteaias, koolis ja huviringis, 
bussid sõidavad, rahvamajad ja raamatukogud on avatud jne. 
Samas peab vald raskel ajal selgust ja kindlust pakkuma. Pi-
gem olgu kitsam eelarve, aga püsiv kindlus, et raha on tõesti 
kattega — arved ja palgad saavad makstud.

Me ei tohi hädaldada ja loobuda tulevikule mõtlemisest. 
Euroraha on jätkuvalt avatud. Raskel ajal jääb üha vähemaks 

neid, kes suudavad seda kasutada. Kalmetu kool peab saama 
valmis ning Viiratsi lasteaia juurdeehitus peab algama. Prae-
gune keeruline aeg tuleb üle elada, kuid tegemata ei tohi jääda 
otsused, mis mõjutavad piirkonna elu kümne aasta pärast.

Me saame hakkama!
Kaupo Kase,

volikogu esimees

Viirasti valla kulud 2006–2010

Kulud vallavolikogule 2006–2010

Valla kulude jaotus 2010. aasta eelarvest valdkondade kaupa (%)
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Aprillikuu «Kuukirjast» saime lugeda, 
et lõpuks on ka Viiratsi vallas jäätmeve-
du korraldatud.

1. maist 2004 kehtima hakanud jäät-
meseadus kohustas kohalikke omavalit-
susi korraldama jäätmeveo. Tähendab oli 
vaja kuulutada välja avalik konkurss kõi-
ge soodsama hinnaga jäätmevedaja leid-
miseks. Enamik omavalitsusi korraldas 
jäätmeveo juba aastatel 2006 ja 2007.

Kuni käesolava ajani olid prügive-
dajad Viiratsi valla territooriumil mo-
nopoolses seisus ja kehtestasid hindu 
oma suva järgi. Minu isiklik näide: äsja 

maksin 240-liitrise mahuti tühjendami-
se eest 109.60 krooni. Vähempakkumise 
järel hakkan sama mahuti tühjendamise 
eest alates 1. juulist maksma 27.20 kroo-
ni. Vahe on täpselt neli korda! Niisiis 
maksin asjatult 1000 krooni aastas. Kui 
paljudel valla elanikel, korteriühistutel 
ja ettevõtetel lasti raha vallavalitsuse 
süül tuulde!

Mul on küsimus endisele vallavalit-
susele: miks oli nii palju aastaid Viiratsi 
vallas jäätmevedu korraldamata?

Veljo Vihmann,
Verilaske elanik

Eelmises «Kuukirjas» juhib endine 
vallavanem Väino Luik tähelepanu olu-
listele vajakajäämistele eelarve menetle-
mises ja volikogu asjaajamises. Leian, et 
minu kohus on täpsustada ja selgitada 
asjaolusid.

Minu detsembrikuu vallalehte kir-
jutatud artiklis on tõepoolest kahet-
susväärne viga. Seal on kirjas asutus-
tesisene planeering, kuid mõeldud oli 
asulatesisest planeeringut. Vabandan, 
püüan edaspidi olla väljendustes täp-
sem. Tänaseks on Vana-Võidu detail-
planeering kinnitatud. Sellel teel on vaja 
edasi minna, sest näiteks Viiratsi alevik 
vajab lisaks Sakala tänava planeeringule 
nii ühtset kõnniteede kui ka prügi kogu-
mispunktide planeeringut jne.

Väino Luik viitab, et räägitakse küll 
koalitsioonist, kuid ta pole  vastavat le-
pingut näinud. Võin öelda, et koalitsioo-
nileping on täiesti olemas ja toimib. Valla 
arengukava, eelarve ja planeeringud on 
avalikud asjad, millest kõigil elanikel on 
õigus teavet saada. Koalitsioonikokku-
leppega aga määratakse poliitiliste jõu-
dude ühistegevuse tingimused ja need 
peavad olema kättesaadavad ainult  le-
pingus osalejatele. Kokkulepped kajas-
tuvad 2010. aasta eelarves.

Väino Luik viitab eelarve kolman-
da lugemise eelnõu ebakorrektsele 
vormistusele. Olen nõus, et eelarve 
seletuskirja osas tuleb nii minul kui ka 
mõnel vallaametnikul ja -volinikul en-
dale tuhka pähe raputada. Loomulikult 
peab menetluse käik olema juriidiliselt 
korrektne. Kahju ainult, et eelarve vor-
mistamise puudulikkust ei nimetanud 
Väino Luik eelarvekomisjoni liikmena 
komisjoni koosolekul, vaid jättis ette-
panekud vastutustundetult viimasele 
minutile volikogu istungil.

Ei saa nõustuda kolleeg Väino Luige 
väitega, et komisjoni esimehel oli ette-
kanne täielikult ette valmistamata. Minu 
sõnavõtus ei olnud kohta kujunduslikel 
elementidel. Arvud on konkreetsed. 
Eelarve koostamisel on arvestatud hal-
latavate asutuste, valitsusametnike ja 
vallavolinike seisukohtadega.

Arvan, et eelarvekomisjon on oma 

koosseisult asjalik ja kompetentne ning 
esindab erinevaid huvigruppe. Tehtud 
töö sisu otsustab. Siinkohal tahan öel-
da, et komisjoni töö tulemust mõjutas 
väga selgelt eelmise valitsemisperioodi 
tegevus. Kui 2009. aastal oleks rohkem 
tegeldud sisulise tööga kokkuhoiu ees-
märgil ning vähem ponnistatud valimis-
kampaania nimel, siis oleksid rahalised  
näppulõiked 2010. aasta eelarves olnud 
valutumad. Eelarve vähenemine mitme 
miljoni krooni võrra on tõsine probleem, 
see ei saanud tekkida mõne kuu jook-
sul.

Siinkohal võiks küsida, kuidas valla 
juhid, kes olid finantsalase kõrgharidu-
se ja aastatepikkuse kogemusega, samas 
omades piisavat informatsiooni, ei suut-
nud eelmisel aastal ette näha kujunevat 
majandusolukorda.

Raske on... Kas ikka on? Uue mõt-
telaadi omaksvõtmine on tõepoolest 
raske.

Valla asjaajamises oli ilmselt kõige 
keerulisem aeg, kui mindi külanõuko-
gulikult mudelit üle Eesti Vabariigi aeg-
se valla juhtimiskultuuri taastamisele. 
Meenutagem, et seda vankrit vedasid 
tookord  Jüri Vollmann, Peeter Arro, 
Mart Vaiksaar, Leili Kuusk jt. Neil ei ol-
nud eeskuju võtta ja raha oli napimast 
napilt. Aga saadi hakkama!

Viimased neli aastat olid majandus-
likus mõttes stabiilsed ja arvati, et saak 
igal aastal kasvab, kuid tuli ikaldus.

Viiratsi vallas on toimunud võimuva-
hetus. Seda võib iseloomustada  Tartus 
sündinud õpetlase Albert von Harnacki 
sõnadega kui reformatsiooni, see tähen-
daks tema järgi tagasiminekut algsete 
väärtuste juurde: tänapäevases arusaa-
mas rangelt parteiliselt juhtimiselt kol-
legiaalse juhtimise suunas.

Olen tänulik ülesehitava kriitika eest. 
Loomulikult on mul eelarvekomisjoni 
esimehena arenguruumi. Keegi pole 
sündinud tark.  Arutleda karismaatiliste 
inimestega on alati mõttekas. Nagu üt-
leb Igor Gräzin Aivar Riisalu kohta, et on 
meeldiv oponeerida arukate isikutega. 

Roland Tulik,
eelarvekomisjoni esimees

Uut ja vana 
sotsiaalhoolekandes

2010. aasta aprillist on meil kasu-
tusel uus sotsiaalhoolekande arvu-
tiprogramm «Star», mille kaudu on 
kõik sotsiaalhoolekande süsteemid 
tulevikus omavahel ühendatud. See 
teeb meie töö arvutitega mahuka-
maks ja nõuab rohkem aega. Edas-
pidi on sellest aga suur kasu.

Tahan tähelepanu juhtida arstliku 
ekspertiisi otsusega määratud puu-
de tähtaegadele. Tihti läheb meelest 
jälgida, millal puue lõpeb, aga uue 
puude vormistamine võtab aega. 
Vallavalitsusele puude otsuseid ei 
saadeta, me saame neid ainult inime-
se enda käest. Originaali me endale 
ei võta, alati teeme otsusest koopia. 
Oluline on see meeles pidada juhul, 
kui on määratud hooldaja.

Müüme 50-protsendilise soo-
dustusega ka inkontinentsus- ehk 
pidamatuse tarbeid, rahvakeeles 
mähkmeid. Need aitavad oluliselt 
tõsta elu kvaliteeti ja kergendavad 
hooldust. Valik on väga suur, iga-
ühele tuleb tema vajadustest lähtu-
valt valida sobiv toode. Kui on ole-
mas probleem, leidub ka abi, tuleb 
ainult küsida.

Oleme Viiratsi Vallavalitsuses aas-
tate jooksul tegelnud abivahendite 
laenutamisega. Ostsime selleks ots-
tarbeks keppe, küünarkeppe, karke ja  
rulaatoreid. Laenutatakse usinalt, me 
ei võta laenamise eest raha. Ainuke 
palve on, et pärast kasutamist need 
meile tagasi toodaks, et me saaksime 
neid järgmistele hädalistele edasi 
laenutada. On olnud juhtumeid, 
kui meilt võetud abivahend on edasi 
laenutatud ja nii need kaovadki meie 
vaateväljalt. Samas on need kallid, 
sest vald ei saa nende ostmiseks ka-
sutada mingit soodustust.

Kui kellelgi läheb abivahendit 
tarvis paljudeks aastateks, siis on 
mõistlik see endale osta abivahendi 
sooduskaardiga, millega saab vajaliku 
eseme oluliselt odavamalt kätte. Jää-
me lootma mõistvale suhtumisele.

Ülle Lepik

TUNNUSTAGEM 
ÕPIHIMULISI!

Et täiskasvanud õppija nädalal, 
mis toimub 8. – 15. oktoobrini, oleks 
taas võimalik inimeste ja organisat-
sioonide õpijulgust ja -sõbralikkust 
tunnustada, tuleb tegutseda juba 
praegu. Tunnustamiseks võib kan-
didaate esitada igaüks ja märkamist 
väärib igasugune täiskasvanud ini-
meste õppimine.

Tunnustame aasta õppijat, koolita-
jat, koolitussõbralikku organisatsioo-
ni ja omavalitsust. Esitamise vormid 
ja reglemendi leiab www.andras.ee/
tunnustamine. Esitamiseks on aega 
kuni 15. juunini.

Külliki Steinberg

On raske... Kas tõesti?

MIKS PIDIME LIIGA PALJU 
MAKSMA?

  K i r i   
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Jäätmeseaduse kohaselt on omavalit-
sustel kohustus oma haldusterritooriu-
mil korraldada olmejäätmete kogumine 
ja vedu selleks ettenähtud kohta. Ees-
märk on hoida keskkonda ning hõlma-
ta kõik jäätmetekitajad, kaasa arvatud 
eramajad, suvilapiirkonnad ja väikeet-
tevõtted.

Viiratsi Vallavalitsus korraldas eelmise 
aasta lõpul soodsaima hinnaga jäätme-
vedaja leidmiseks konkursi. Pakkumise 
võitis aktsiaselts Veolia Keskkonnateenu-
sed, kes sai Viiratsi vallas viieks aastaks 
jäätmeveo ainuõiguse. Leping jõustus 
10. märtsist 2010.

Vedaja vahetumise tõttu leiavad aset 
muudatused. Neist esimene ja ilmselt 
kõige tülikam on see, et alates 1. juulist 
lõpevad kõik seni kehtivad jäätmeveo-
lepingud ning on vaja sõlmida Veolia 
Keskkonnateenustega uus leping. Jäät-
meseadusest tulenevalt pole kirjalik le-
ping korraldatud veol küll kohustuslik, 
kuid võimalike arusaamatuste vältimi-
seks, näiteks mahutite suurus, veosage-
dus, aadressid, on poolte leping siiski 
tarvilik. Uue lepingu peavad sõlmima 
ka need, kellel juba on Veolia Keskkon-
nateenustega leping.

Lepingute sõlmimist alustame 1. juu-
nil. Selle teksti ja teenuste hinnakirjaga 
saab tutvuda meie kodulehel www.
veolia.ee.

Viiratsi Vallavalitsus annab vedaja-
le jäätmevaldajate registri, mille põhjal 
saadab aktsiaselts postiga eeltäidetud le-
pingud juunikuu esimesel poolel kõigile 
jäätmevaldajatele. Kui leping pole jõud-
nud  hiljemalt 16. juuniks mõnele koju, 
tuleb võtta ühendust meie  klienditeenin-
dusega ja täpsustada postiaadress.

Lihtsaim lepingu sõlmimise võimalus 
on saata oma andmed meie kodulehe 
kaudu. Ankeedi leiab kodulehelt www.
veolia.ee. Klikates ülal menüüribalt “Tee-
nused”, avaneb vasakul servas teenuste 

loetelu. Kui klikatakse valikus “Korral-
datud jäätmevedu”, avaneb korraldatud 
veopiirkondade loetelu, leiate enda oma 
piirkonna ja lingi “saada meile oma and-
med lepingu sõlmimiseks”.

Lepingu sõlmimiseks võib andmed 
saata ka tavapostiga Musta tee 9, 71008 
Viljandi, faksi teel 435 5029 või e-postiga 
viljandi@veolia.ee.

Saadetavas eeltäidetud lepingus palu-
me pöörata eelkõige tähelepanu lepin-
gu lisa ühele, milles on kirjas jäätmeveo 
aadress, konteinerite arv, suurus, veo 
sagedus ja konteineri omand. Endistel 
klientidel kajastab lepingu lisa üks en-
disi mahuteid ja tühjendamissagedust, 
välja arvatud  juhul, kui need andmed 
pole kooskõlas vallavolikogu määruse-
ga “Viiratsi valla jäätmehoolduseeskirja 
kehtestamine”, mis sätestab  jäätmeveo 
miinimumtingimused.

Kui jäätmevaldaja kohta puudub 
vedajal info, saadetakse eeltäidetud 
lepingud nn. miinimumpaketi alusel. 
Üksikelamute, sealhulgas suvilate  kon-
teinereid alates 80 liitrist tühjendatak-
se tiheasustusega alal kord 4 nädala, 
hajaasustuses kord 12 nädala jooksul. 
Tiheasustusega alal on ettevõtete ja kor-
terelamute konteinereid soovitav tüh-
jendada kord kahe nädala jooksul ning 
hajaasustusalal kord 12 nädala jooksul 
(mahuti 600 liitrit või suurem).

Eeltäidetud lepingu sobivuse korral 
tuleb üks eksemplar allkirjastada ja saata 
meile tagasi. Teistel tuleb aga muudatus-
test ette teada anda, et saaksime kooskõ-
lastada tingimused.

Seadusest tulenevalt on korraldatud 
jäätmeveo rakendumisest kõik jäätme-
valdajad liitunud veoga automaatselt: 
kirjaliku lepingu sõlmimata jätmine ei 
vabasta kedagi kohustusest jäätmeid 
omavalitsuse kehtestatud tingimustel 
ainuõigust omavale vedajale üle anda.

Veolia alustab jäätmevedu omavalit-

suse antud registri alusel. Kui  väljaveo-
päeval jäätmeid ei anta, on vedajal õigus 
esitada tühisõidu arve. Niisiis palume 
lepingus märgitud kuupäeval tagada 
konteinerile ligipääs, tõrgete korral tu-
leb vedajale vähemalt üks tööpäev ette 
teatada.

Kui jäätmevaldaja ei ela või ei tegutse 
piirkonnas asuval kinnistul, siis arvatak-
se ta jäätmeveoga mitteliitunuks üksnes 
kohaliku omavalitsuse otsuse järel. Kor-
rusmaja või mitmepereelamu korral võib 
sõlmida ühiskasutuslepingu. Selleks tu-
leb saata meile avaldus selle kohta, kelle-
le vedaja hakkab esitama arveid.

Teine jäätmevaldajatele segadust te-
kitav muudatus on seniste veopäevade 
võimalik muutumine. Uute lisanduva-
te aadressidega on vajalik optimeerida 
jäätmeveoki teekonda ning seetõttu või-
vad muutuda senised väljaveopäevad. 
Eeltäidetud lepingutes on kirjas veopäe-
vade sagedus ja esimene veopäev.

Kolmas ja meeldivam muudatus on 
see, et korraldatud jäätmeveole ülemi-
nekul muutub veo hind odavamaks. 
See saavutatakse eelkõige veoringide 
optimeerimisega.

Korraldatud jäätmevedu võib küll es-
malt tunduda tülikas ja keeruline, kuid 
see annab igale elanikule ja ettevõtjale 
garantii, et tema jäätmeid käideldakse 
võimalikult keskkonnasäästlikult ning 
parima hinnaga.

Korraldatud jäätmeveo kohta saab 
küsida infot vallavalitsusest ja meie  
klienditeenindusest. Juunikuus on ka in-
fopäevad, kus saab esitada mitmesugu-
seid küsimusi. Infopäev on 7. mail Valma 
infopunktis, 8. mail Uusna külamajas, 9. 
mail Vana-Võidus kutsekooli saalis ja 10. 
mail Viiratsi kooli saalis. Algus on igal 
pool kell 18.

Bruno Tammaru,
Veolia Keskkonnateenuste 

müügidirektor

Vennijaagu matk
Viiratsilastel oli võimalik südame-

nädalal matkata rajal, mis viis mööda 
Väluste teed Vennijaagu ristmikule. 
Matka alguspunktis toimetanud inime-
sed olid abiks osaluskaardi täitmisel ja 
ülesande jagamisel. Matkalt tulija vas-
tas oma ülesandes olnud küsimusele ja 
sai osaluskaardile templi.

Nii nagu lubatud, loositi osalejate 
vahel välja kohaliku tähtsusega ül-
latusauhinnad. Võitjateks osutusid 
Kädi ja Margit Salme, Piret Viira, Ve-
ronika ja Kadri Samartseva, Kristin ja 
Helena Takel, Piret Viidebaum, Meelis 
Kägovere, Kristo Kiis, Jüri Platonov, 
Uku Aaron Saks, Marius Mõttus, Silja 
Pärenson, Edda Riesenberg, Ülle Allik, 
Rein Ölluk, Õie Tomson ja Rauno Meis-
ter. Kaheksal nende hulgast on auhind 
kätte saamata. Palun võtke rahvama-
jaga ühendust telefonil 439 4307. Maa-
kondlik kokkuvõte saabub hiljem.

Maire Paju  Vennijaagu matkast osavõtjad. MAIRE PAJU foto

Viiratsi valda tuleb korraldatud jäätmevedu
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Emadepäeval Uusna 
külamajas

11. mail oli külamaja saal rahvast 
täis ning kava, mille lapsed kõikidele 
emadele ja vanaemadele esitasid, tuli 
südamest. Seekord otsustasime ema-
depäeva kava koostada teist moodi ja 
kõik lapsed said  oma ülesandega ke-
nasti hakkama.

Tänavu oli meil lasteringis rekordi-
liselt palju osalejaid — kakskümmend, 
kõige noorem viiene ja vanim viisteist 
aastat vana. Nad on koos tegutsedes 
kasvanud üheks suureks pereks, mida 
oli tunda ka emadepäeva ettevalmis-
tamisel.

Selleks päevaks valmistusime mitu 
kuud: lapsed tegid esinemisteksti-
de hoidmiseks kaaned, meisterdasid 
emadele kingituse ning vaja oli selgeks 
õppida ka kava laulude, luuletuste, 
tantsude ja teemakohaste mõttetera-
dega.

Pidu kulges väga südamlikus ja 
hubases õhkkonnas, mis tõi mõnele 
lapsele ja vanemale pisara silmanur-
ka. Koosviibimine jätkus mõnusas 
kohvilauas.

Aitäh kõigile, kes leidsid aega  tulla 
meie laste aasta ühele tähtsamale üri-
tusele!

Ulve Kannimäe,
külamaja juhataja

Võimalus võõrustada 
välismaist üliõpilast
Augustis avaneb külalislahketel ees-

ti peredel võimalus võtta aastaks oma 
koju välismaalasest vahetusõpilane. 
Neid saabub augustis 32 neljateistküm-
nest riigist, sealhulgas Taist, Uruguayst, 
Mehhikost ja Uus-Meremaalt. Noored 
õpivad aasta aega Eesti keskkoolis, 
eesmärgiks saada selgeks eesti keel ja 
tutvuda siinse kultuuriga.

Pole oluline, kas perel on pakkuda 
noorele oma tuba või vaid diivaninur-
gake. Oluline on avatus ja soov koge-
da midagi enneolematut. Koolid, kus 

noored õppima hakkavad, valitakse 
vastavalt pere elupaigale või sellele, 
kus pere enda lapsed juba õpivad. Kõik 
noored kõnelevad lisaks oma emakee-
lele ka inglise keelt.

Praegu elab Eesti peredes 23 vahe-
tusõpilast, kes on avatud nii ajakirjan-
dusele kui ka vahetusprogrammist 
huvitatud peredele, et oma kogemusi 
jagada. 

YFU Eesti MTÜ töötajad vastavad 
meeleldi kõikidele küsimustele.

Diina Tuulik
Tel 730 5964, diina@yfu.ee

www.yfu.ee

Kaks kontserti
1. mail tähistas Tänassilma rahvama-

ja näitering «Pupu-Jukud» oma 15. aas-
tapäeva. Õhtu algas etendusega «Tu-
rul», kus esinesid juubilarid, ja jätkus 
tantsupeoga. Muusikat tegi ansambel 
«Time Out». 

9. mail oli Tänassilma rahvamajas 
emadepäeva kontsert. Esinesid  rahva-
maja lastering «Lepatriinu» ja Uusna 
lasteaia lapsed.

Pille Sihver

Loomade abistamine 
laieneb

Keskkonnaamet muudab vigasta-
tud loomade rehabilitatsioonisüsteemi 
üle-eestiliseks, et pakkuda kiiremat abi 
ning korraldada paremini hättasattu-
nud loomade transporti.

Nigula metsloomade rehabiliteeri-
miskeskuse kõrval tahetakse tegevus-
se kaasata Elistvere loomapark, kus 
on samuti metsloomadega tegelemise 
kogemus, ning kokkulepe on Saku loo-
makliinikuga Keilas, kus vaadatakse vi-
gastatud loomi üle ja tehakse nädalane 
järelravi.

Keskkonnaamet tahab loomade 
abistamisse kaasata ka kolmanda sek-
tori esindajaid. Teateid vigastatud loo-
made kohta võetakse endiselt vastu 
telefonil 1313.

2009. aastal sai Keskkonnaamet ligi-
kaudu 600 teadet vigastatud isendite 
kohta.

Aet Truu,
Keskkonnaameti pressiesindaja

6272 195, 510 8854
aet.truu@keskkonnaamet.ee

Õppepäevad
Harju Matkaklubi õppepäevad toi-

muvad 4.—6. juunini Järvi järvede 
ääres. Kavas on jalgsi-, mägi-, jalg-
ratta- ja veematkatehnika õppused ja 
võistlused ning öine orienteerumine ja 
matkad.

Täpsem info matkaklubi kodulehel 
http://www.matk.ee/.

Jüri Kõiv, 
Harju Matkaklubi esimees

Võrtsjärve ääres tuleb 
kala- ja käsitöölaat
5. juunil toimub Jõesuus, Kolga-Jaani 

ja Rannu valla piirimail Suure-Emajõe 
suudmes Võrtsjärve kala- ja käsitöö-
laat, kus samal ajal avatakse  vastval-
minud külastuskeskus ja paadisild.

Laat aitab Võrtsjärve piirkonda tut-
vustada ning kohalikke traditsioone au 
sees hoida.

Käsitöö edendamise kõrval on täh-
tis näidata, kuidas elavad kalurid, ning  
tugevdada nende koostööd. Selleks 
tulebki korraldada vähemalt üks üle-
eestilise tähtsusega sündmus, mis on 
seotud kalurielu traditsioonide säilita-
misega rannakülades. 

Laadalised võivad ise veenduda, et 
Võrtsjärves liigub kala ja ümbruskonna 
mehed oskavad teda püüda.

Täpse programmi ja ajakava leiab 
Võrtsjärve piirkonna kodulehe kau-
du.

Maret Kallejärv

Sõnumeid

ULVE KANNIMÄE foto
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Juunikuu 
sünnipäevalapsed

  1. Matvei Pukki Uusna
  2. Hans Teder Vardja
  2. Elli Aitsen Viiratsi
  2. Aime Soosalu Uusna
  3. Jüri Kessa Vana-Võidu
  7. Leonhard Sõra Verilaske
  7. Tatjana Zvereva Kibeküla
  7. Sergei Smirnov Viiratsi
  7. Mari Jõgi Viiratsi
  8. Leontii Raud Viiratsi
11. Toomas Uriko Viiratsi
12. Maie Revjakina Viiratsi
13. Laine Kähär Viiratsi
13. Aleksandra Nõmm Uusna
13. Ülo Luhakooder Vana-Võidu
17. Lydia Nirk Mäeltküla
18. Valentina Rumjantseva Kibeküla
19. Helga Arro Vana-Võidu
19. Laine Kangur Tusti
20. Vladimir Krasikov Viiratsi
20. Henn Moora Jõeküla
20. Aksel Seidla Viiratsi
22. Maimu Iila Tänassilma
23. Helve Lossmann Vardja
23. Eha Ojasoon Valma
24. Hilda Kütt Vana-Võidu
25. Elju Ruul Viiratsi
26. Ilme Pelt Vanavälja
26. Jaan Jakobson Viiratsi
28. Elvi Kavak Vardja
29. Linda Anderson Tusti
30. Ahto Soovere Viiratsi

Sündisid
31. märtsil    Taavi  ENDERS
26. aprillil     Chris-Robin  KRABI
7. mail           Margus MOOR
14. mail         Kris-Marten REBANE
14. mail         Rando IMALA
16. mail         Laura KAVAK

MÄLESTAME
ARNO JÄRVE

Tänassilma külast
NIKOLAI  BULATOV

Viiratsi alevikust
ANTONINA  OJA  Tusti külast
GENNADI  KRIVOŠTŠAPOV 

Viiratsi alevikust

28. aprillil toimus Uusnas Viiratsi 
valla liikumispidu. Seekord olid sõbrad 
saanud Pipilt küllakutse Kurru nurru-
vutisaarele. 

Kõik algas lahkumispeoga Segasum-
masuvilas, kus kommikuningad jaga-
sid ohtrasti komme. Enne Keksutaja 
pardale astumist kuuldus Pipi lõbus 
laul. 

Üle mere seilates kohtasid rändurid 
tantsivaid mereröövleid. Saarel tervitas 
kõiki kuningas Eefraimi trummipõrin. 
Saarel end üksikuna tundnud härra 
Nilsson hakkas endale kohe seltsilist ot-

sima, teised aga alustasid lustakat print-
sess Pipilota tantsupidu.

Peo lõppedes kahmas Pipi oma hobu-
se õlale ning lahkus areenilt.

Liikumispeol osalesid Tänassilma rah-
vamaja lasteringi “Lepatriinu” tantsijad, 
Vana-Võidu, Uusna ja Viiratsi lasteaia 
ning Viiratsi algkooli ja Uusna külama-
ja tantsijad,  Viiratsi rahvamaja laulja ja 
vallavalitsuse näitetrupp.

Siinkohal on tähtis nimetada, et 
Uusna lasteaiast lähevad kooli Lisell 
Valgre ja Kalle Karlson. Ly Sova, 

Uusna lasteaia juhataja

Äsja jõudis kaante vahele kümnes 
«Viirvalli juttude» kogumik, kus on 
Viiratsi valla koolilaste omaloomingu-
lised muinasjutud muusikast ja muu-
sikutest.

„Sel aastal tuleb kirjutada muusikast. 
Kust ta tuleb ja kostab.» Nii  kutsusin 
veebruarikuus Viiratsi valla lapsi taas ise 
kirjanikuks hakkama. Mõned jutud, mis 
lasteaeda jõudsid, olid kooli muusika-
tunnis õpitud tarkusest, mõned mõt-
likud loodusvaatlused, mõned inim-

suhetest, mida leevendas või ergastas 
muusikaarmastus, mõni aga järgis päris 
kenasti muinasjutu arenemislugu. Mul 
oli suur rõõm neid kõiki lugeda.

Tänavused kogumiku autorid on 
Romet Vinnal, Henri Rebane, Sten-
Erik Link, Gert Sillaots, Liis Rull, Raian 
Joala, Merike Rundu, Kris Gregor Edo, 
Johanna Maria Kala, Kati Narusberg, 
Venno Austrin, Erli Matt ja Lisete Link 
Viiratsi Algkoolist ning Kristin Põder, 
Karl Mehis Utt, Mirjam Kärmas, Sig-

rid Jakobson ja Rutt Poolakese Kalmetu 
Põhikoolist.

Tänan Viiratsi Vallavalitsust toetuse 
eest, mis võimaldas laste kirjutatu ko-
gumikuks köita, ja muidugi ka mõlema 
kooli õpetajaid, kes lapsi juhendasid ja 
innustasid lugusid kirjutama.

Lapsi, nende õpetajaid ja vanemaid 
tunnustatakse 25. mail kell 16 Viirat-
si lasteaias. 28. mail on aga lasteaias 
kevadpidu koos muinasjutuga, kuhu 
oodatakse seiklema kogu rüblikute pe-
ret. Mari Karilaid,

lasteaiaõpetaja

«Viirvalli jutud» jõudsid kaante vahele

Pipi Kurrunurruvutisaarel
 Pipi ja tema kaaskond

 Väiksed mereröövlid TOOMAS REEDE fotod
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“Kuukirja” annab välja Viiratsi Vallavalitsus, ilmub 20. kuupäeva paiku. Toimetaja Kai Toss 
(tel. 435 0555). Kirjad saata Viiratsi postkontorisse 70101; e-post: viiratsi@viiratsi.ee. Kodulehekülg: 
http://www.viiratsi.ee. Trükiarv 1400.

Südamenädalal korraldas Viljandi 
Maavalitsuse tervisetuba kogu maa-
konnas kampaania “Valla- ja linnarah-
vas liikuma!” 

Meie valla viies punktis liikus sü-
damenädalal 485 inimest, rohkem kui 
eelmisel aastal. Neist Viiratsi aleviku 
rahvas osales üritusel 197 tervisesõbra-
ga. Vana-Võidus oli osalejaid 92, Uusnas 
73, Tänassilmas 62 ja Valmas 34. Aitäh 
kõigile osalejatele!

Meenutagem, et eelmisel aastal olime 
maakonnas aktiivsuselt teisel kohal. Et 
kampaania on kaheosaline, siis järgmi-
ne võimalus oma osalusega valla tervi-
seliikumise mainet parandada avaneb 
külapäevadel.

Kõik spordi ja liikumisega seonduv in-
formatsioon on üleval ka valla kodulehel. 
Aktiivset ja tervislikku suve kõigile!

Anne Freimuth
TOOMAS REEDE foto

Südamenädal Viiratsi vallas

Kui kellegil on ära anda varjutaimi või 
kiviktaimla taimi üldkasutatava pargi 
jaoks, palun võtta ühendust telefonil 
5392 6773.

Viiratsi rahvamaja on 2009/2010. hoo-
ajal korraldanud toredaid peoõhtuid ja 
pakkunud rahvale suurepärast meele-
lahutust.

Novembris esinesid meie oma valla 
tublid tantsijad Henri ja Laura Puu-
sepp ning meeste erootiline grupp 
«Satisfaction» Tallinnast.

Jõulupeol mängis tantsuks Siiri Känd 
ja Kombo bänd ning silmailu pakkus ka-
bareeprogramm „Grandis“.

Sõbrapäevapeol sai jalga keerutatud 
ansambliga «Mati Band»ning laululusti 
pakkusid Viiratsi rahvamaja tütarlaste 
vokaalansambel ja naisansambel «Mure-
murdjad», keda juhendas Hedi-Kai Pai. 
Näha sai ka enneolematut Fakiiri šõud.

Naistepäeval mängis tantsuks plaa-
dimüügi edetabeli tipus püsiv Toomas 
Anni ning üllatuskülaline oli ning en-
nekõike naisperet rõõmustas šõugrupp 
«Nordic Dream Boys».

Sisepidudele sai punkt pandud nal-
jakuu lõpul. Et sellesse aega mahtus ka  
volbriöö, siis olid peole oodatud enne-
kõike nõiad. Nad kõik saavad priipääs-
me uue hooaja mardipeole, mis leiab 
aset novembrikuus. Volbripeol mängis 
tantsuks ansambel «Tiigrikutsu» Tartu-
maalt ning nalja viskasid klounid Tuut 
ja Piip.

Viiratsi jaanituli süüdatakse 22. juunil 
ja kui hästi läheb, siis juba Viiratsi ale-
viku esimesel vabaõhulaval. Tantsuks 
mängib ansambel «Viiser». Olete kõik 
oodatud!

Maire Paju

Palju ilusaid peoõhtuid

Väino Luik ja Jaan Lepik esitasid 
küsimuse valla ajalehe kohta. Vallava-
nem vastas, et uut toimetajat ei hakata 
palkama. Artikleid kirjutavad volikogu 
liikmed, vallavalitsus korjab need kokku 
ja Helgi Kaldma toimetab trükki. Raha 
kokkuhoiu huvides ilmub leht praegu 
mustvalgena.

Lepiku küsimusele, miks senine toi-
metaja enam ei tööta, vastas Matti Orav, 
et kultuurikomisjonile oli Maret Lina 
öelnud, et tal ei jätku enam aega. 

Orav lisas, et toimetaja on «Kuukirja» 
ilmumisel teinud kümme aastat tänu-
väärset tööd ning tunnustagem teda. 
Roland Tulik arvas, et Maret Lina tu-
leks tänada ja eelarvekomisjoni arvates 
peaks “Kuukiri” ka edaspidi ilmuma iga 
kuu.

Valma külavanem Jaan Leetsar lisas: 
“Kuukiri” on ainuke teenus, mida vald 
tema külale pakub. Oluliseks infoks 
peetakse volikogu ülevaateid. Rahvas 
tahab lehte saada kord kuus ja tahab ka 
teada, mis “Kuukirjast” saab. Eelarvesse 
on planeeritud raha “Kuukirjale” seni-
ses mahus. Ta tahtis teada, kas eelarvet 
muudetakse.

Matti Orav rääkis eesmärgist teha 
lehte paremini kui seni. Juunikuuni 
ilmub “Kuukiri” senistel alustel. Muu-
tused on planeeritud augustisse-sep-
tembrisse.

Mart Vaiksaar lubas korraldada Tori 
valla ajalehe esitluse.

Kai Toss 
volikogu protokolli põhjal

VOLIKOGUS
(2. lk. järg)

 Volbripeost osavõtjad Marju Moor  
ja Lee Lipp  MAIRE PAJU fotod

Majade värvimine 
ja katuste pesu 

Timmo Laks,
5813 3444, Pärnu,

Suur-sepa 20a—11.

Osaühing «Ipse»
avas Uusnas Aia t. 6

toidu- ja 
esmatarbekaupluse. 

Avatud kella E—R 10—19, 
L, P kella 10—16. 
Telefon 433 3141.


